
PROTOKÓŁ Nr 41/2017

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu 13 listopada 2017r. 
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie  rozpoczęto godz.  15 0 0  -  zakończono godz. 16 3 5 .
Przewodniczył:  Pan Arkadiusz Piasecki  – Przewodniczący Komisj i  Budżetu,
                       Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecny:  radny Marek Tański
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk -  Wójt Gminy
   2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju
Gospodarczego  Rady  Gminy  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  dokonał  otwarcia
posiedzenia  Komisj i .  Stwierdził  prawomocność  obrad  oraz  przedstawił  projekt
porządku obrad.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chciałbym  wnieść  uwagi  dotyczące  punktu  6-
omówienie  projektu  budżetu  na  2018  rok.  Nadal  w  trakcie  jest  tworzenie  budżetu.
Jest  to  termin  troszeczkę  za  wcześnie.  Projekt  budżetu  w  zasadzie  jest  na
ukończeniu.  Prawdopodobnie  jutro  odwiozę  go  do  RIO.  Po  otrzymaniu  opinii  czy
jest  dobrze  skonstruowany,  czy  spełnia  kryter ia,  wtedy  byśmy  szczegółowo  o  tym
budżecie  rozmawiali .  Jeżeli  jakieś  inne  będą  uwagi  dotyczące  budżetu,  to
oczywiście.
Skarbnik Pani Urszula Borkowska – radni dostaną dopiero budżet.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jest  wniosek  formalny  o
zniesienie  tego punktu.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  o  przełożenie  na  następne
posiedzenie komisj i .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  będą  komisje  przed  zatwierdzeniem  budżetu.
Możemy z komisją budżetu spotkać się jeszcze.
Za przeniesieniem pkt 6 na następne posiedzenie komisj i  głosowało 14 radnych.

Porządek  obrad  Komisj i  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego
wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokółu z ostatniego posiedzenia  komisj i .
   4.  Zapoznanie się  z realizacją  umów z organizacjami pozarządowymi  w 2017 
       roku.
   5.  Zapoznanie się  z wnioskami  złożonymi  do projektu budżetu gminy na 2018
       rok.
   6.  Polityka  gminy wobec osób starszych i  niepełnosprawnych.
   7.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
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       a)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok;
       b)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 
           lata  2017 -  2027;
       c)  w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2017 rok;
       d)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmiany miejscowego planu
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie
           geodezyjnym Stębark;
       e)  w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/161/2016 Rady Gminy Grunwald z
           dnia 19 października 2016 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniego
           Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Grunwald na
           lata  2016 – 2020;
       f)  w sprawie ustalenia  wysokości  udzielanych bonifikat  przy sprzedaży lokali
           mieszkalnych i  ustalenia  stawki oprocentowania  przy rozłożeniu ceny
          sprzedaży na raty.
   8.  Przyjęcie  ceny sprzedaży drewna jako podstawę obliczenia podatku leśnego 
       na 2018 rok.
   9.  Przyjęcie  ceny skupu żyta  przyjmowanej  jako podstawę obliczenia podatku
       rolnego na 2018 rok.
  10.  Wolne wnioski  i  zapytania.
  11.  Zamknięcie  obrad.

Ad  pkt  3.  Protokół  z  ostatniego  wspólnego  posiedzenia  komisj i  został  przyjęte
jednogłośnie bez odczytywania.
Protokół  z  posiedzenia  Komisj i  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
został  przyjęty jednogłośnie bez odczytywania.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  kolejnym
punktem  porządku  obrad  jest  zapoznanie  się  z  realizacją  umów  z  organizacjami
pozarządowymi  w 2017 roku.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  taki  punkt  mamy  po  raz  pierwszy,  bo
realizacja  umów z  organizacjami  pozarządowymi  na  pewno będzie  po  zakończeniu
roku  kalendarzowego,  kiedy  organizacje  już  rozliczą  się  z  tych  wszystkich  zadań,
które zostały określone w umowach.  
W grudniu 2016 roku Państwo przyjęliście  uchwałę odnośnie  współpracy w gminie
z  organizacjami  pozarządowymi.  Według  tej  uchwały  18  stycznia  wójt  wydał
zarządzenie  odnośnie  otwartego  konkursu  ofert  na  wykonanie  zadań  publicznych
przez  organizacje  pozarządowe  oraz  podmioty  wymienione  w  art .  3  ustawy  o
działalności  pożytku publicznego i  wolontariacie  na 2017 rok.
Jeśli  chodzi  o konkurs ofert  były określone zadania publiczne  między innymi:
-  przeciwdziałanie  uzależnieniom i patologiom społecznym,
- wspieranie  i  upowszechnianie kultury fizycznej ,
-  działalność kulturalno-oświatowa wśród mieszkańców Gminy Grunwald,
-  działalność kulturalna  i  artys tyczna,
-  wspieranie  działalności  na rzecz osób niepełnosprawnych.
W związku z tym konkursem rozstrzygnięto  konkurs  15 lutego -  zarządzenie  wójta
nr  13  w  sprawie  rozstrzygnięcia  otwartego  konkursu  ofert  na  wykonanie  zadań
publicznych  związanych  z  realizacją  zadań  własnych  gminy  w 2017  roku.  Według
tego zarządzenia  następujące  organizacje  otrzymały  dofinansowanie.  W ciągu roku
2017  jeszcze  przydzielono  dodatkowe  pieniądze  na  działalność  na  rzecz  osób
niepełnosprawnych.  W związku z tym odbył  się drugi  konkurs ofert  w czerwcu –
27 czerwca.  Zarządzeniem wójta  rozstrzygnięto konkurs na podstawie którego
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przydzielono  pomoc  finansową  dla  dzieci,  które  dojeżdżają  do  Specjalnego
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Ostródzie.  
Jeśli  chodzi  o  wykaz realizowanych  zadań w ramach otwartych  konkursów ofert  to
następujące organizacje  złożyły oferty i  otrzymały  dotację.  
1.  Stowarzyszenie  RAGSZ  ze  Szczepankowa  –  nazwa  zadania  to  „Chcę  rozwijać
swoje pasje”.  Wnioskowana kwota  i  przyznana  dotacja  to  5 tys.  zł .  W ramach tego
zadania stowarzyszenie miało za zadanie zorganizować „Dzień Kobiet”  -  spotkanie
integracyjne  w  świetl icy  szkolnej ,  półkolonie  w  2017  roku,  zajęcia  integracyjn-
edukacyjne,  zajęcia  kulinarne,  wyjazd  do  Olsztyna  –  park  trampolin,  zajęcia
rozwijające  zainteresowania,  zajęcia  kulinarne,  plastyczne,  krawieckie,  zabawa
choinkowa.
2.  Stowarzyszenie  „Grunwaldzki  Klub  Petanque  Mielno”  -  zadanie  pod  nazwą
„bule  –  sport  który  uczy,  jednoczy  i  wychowuje”.  Wnioskowana  dotacja  5  tys.  zł ,
przyznana  5  tys.  zł .  W  ramach  tego  zadania  stowarzyszenie  ma  między  innymi
uczestnictwo  w  ważnych  wydarzeniach  sportowych  na  terenie  całego  kraju.
Wsparcie  f inansowe  w  postaci  dofinansowania  kosztów  paliwa  i  wpisowego  do
zawodów  petanque  organizowanych  na  terenie  całego  kraju.  Wykorzystanie
istniejącej  infrastruktury  do  organizacj i  zawodów  sportowych,  kontynuowanie
współpracy z innymi  klubami petanque w Polsce.
3.  Stowarzyszenie  „NASZE PACÓŁTOWO” - zadanie  pod nazwą „Z kulturą za Pan
Brat”.  Wnioskowało  o  5  tys .  zł .  5  tys.  zł  zostało  przyznane  między  innymi  na
wsparcie  działalności  Uniwersytetu  dla  dzieci  i  młodzieży  poprzez  zakup
mater iałów  szkolnych  i  gier  planszowych  wykorzystywanych  podczas  zajęć.  Poza
tym  organizacja  „Dnia  Seniora”,  wsparcie  imprezy  kulturalno- integracyjnej  dla
mieszkańców,  „Dzień  Kobiet”  -  impreza  integracyjna  dla  kobiet  z  Pacółtowa  i
Pacółtówka,  warsztaty  kulinarne  dla  dzieci  i  młodzieży,  „Witamy  cię  wiosno”  -
wsparcie  wiosennej  akcj i  sprzątania  wsi  Pacółtowo,  „Dzień  Dziecka”  -  zakup
nagród  w  konkursach,  przyjęcie  pielgrzymów  z  Warszawy,  festyn  „Święto
Pacółtowa”,  „Andrzejki”,  zabawa choinkowa dla  dzieci.
4.  Fundacja  „GRUNWALD”  wnioskowała  o  25  tys .  zł  i  w  ramach  tych  pieniędzy
zaplanowano  następujące  zadania:  budowa  wioski  rycerskiej  z  elementami  do
zwiedzania,  palisada,  zwodzony  most,  wieża  wartownicza,  brama  wjazdowa,
narzędzia  walki:  taran,  machina  oblężnicza,  zakup  i  wyrób  materiałów
drewnianych,  zakup odpadów użytkowych  –  desek,  obladrów do wykonania  wioski
rycerskiej ,  elementów  wioski  do  spalenia  w  czasie  bitwy,  wykonanie  urządzeń  do
olimpiady plebejskiej :  ław,  stołów dla rycerzy,  zabezpieczenie  medyczne w obozie
rycerskim,  zabezpieczenie  medyczne  inscenizacj i  bitwy,  zabezpieczenie  przeciw
pożarowe obozu rycerskiego i  całej  imprezy.  
5.  Polskie  Stowarzyszenie  na  Rzecz  Osób  z  Upośledzeniem  Umysłowym  Koło  w
Ostródzie  wnioskowało  o  15  tys .  zł  między  innymi  na  zapewnienie  dzieciom  i
młodzieży  z  niepełnosprawnościami  z  terenu  gminy  Grunwald  dostępności  do
zajęć  rehabili tacyjno- terapeutycznych  i  edukacyjnych  w Ośrodku Rehabili tacyjno-
Edukacyjno-Wychowawczym  w  Ostródzie  oraz  Niepublicznym  Przedszkolu
Specjalnym  „OREWIACZEK”  w  Ostródzie  a  także  w  innych  specjalistycznych
placówkach  rehabili tacyjnych  poza  miastem  Ostróda.  Wykonanie  zadania  polega
na  codziennym  dowozie  dzieci  i  młodzieży  do  Ośrodka.  Zadanie  jest  realizowane
przy  użyciu  samochodu  Stowarzyszenia.  Samochód  jest  przystosowany  do
przewozu  osób  niepełnosprawnych.  Transport  odbywa  się  codziennie  oprócz
weekendów,  rano  i   po  południu  według  określonych  tras  w/g  planu  dowozu.  Tak
według złożonych  ofert  przedstawiłem Państwu co określone  stowarzyszenie  sobie
zapisało jak będzie  realizowało dane zadanie.  
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Uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy
do kolejnego punktu jakim jest  zapoznanie  się  z  wnioskami  złożonymi  do projektu
budżetu gminy na 2018 rok.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  to  jest  w zasadzie  punkt  związany bardzo mocno
z punktem szóstym czyli  konkretnie  o tworzenie budżetu tutaj  chodzi.
Wszyscy  którzy  miel i  chęć  i  w  terminie  złożyli  te  wnioski,  to  te  wnioski  zostały
przyjęte.  Wnioski  wszystkie  które  zostały  złożone,  zostały  skserowane i  przesłane
Państwu.  Wszyscy  miel iście  okazję  zapoznać  się  z  tymi  wnioskami.  Oczywiście
tych  wniosków  jest  dużo,  na  dużą  sumę.  Oczywiście  z  mojej  strony  też  wpłynęły
wnioski,  wnioski  związane  z  podpisanymi  umowami  już  wcześniej  przeze  mnie  z
PROW. Wnioski  na niebagatelną  sumę,  bo realizujemy w przyszłym roku pierwszy
raz  tak  potężne  inwestycje  na  terenie  gminy,  z  dużym  udziałem  finansowym
naszym,  bo  te  inwestycje  są  prawie  na  5.350  tys.  zł .  Tyle  będą  kosztowały  nas.
Mam  tu  na  myśli  drogę  do  Domkowa,  dwie  kanalizacje,  która  jedna  już  się
rozpoczęła,  jeżeli  chodzi  o  Szczepankowo.  Druga  się  rozpocznie,  jeżeli  chodzi  o
Grunwald  plus  wspólna  inwestycja  łącznie  z  powiatem  Ostróda  dotycząca
Kiersztanowa,  na  który  złożyłem wniosek  o  dofinansowanie.  Mielibyśmy  następną
miejscowość  poza  Zybułtowem  jeżeli  chodzi  o  infrastrukturę  zewnętrzną,  te
sprawy  mielibyśmy  załatwione.  Poza  tym  wszystkie  wnioski  zostały  przyjęte,
które  są  z  funduszy sołeckich.  Ja  tu  akurat  nie  mam wpływu na  fundusze  sołeckie.
Jest  to  suma 460 tys .  zł  czyli  prawie  pół  mil iona  zł .  Tutaj  wszystkie  rady sołeckie
oprócz  jednej  złożyły  wnioski  i  te  wnioski,  które  kwalifikują  się  jako  inwestycje
one będą  w załączniku nr  3  a  pozostałe  wnioski  realizowane jako wydatki  bieżące,
one  będą  w  innych  miejscach  umiejscowione  w  budżecie.  Z  naszej  strony,  Pani
Skarbnik  i  mojej ,  wiadomo  o  co  chodzi,  wydatki  sztywne  wszystkie  dotyczące
oświaty,  opieki  społecznej ,  opału,  utrzymania  dróg  czy  pozostałe,  wszystko
musimy  umieścić  jak  w  latach  poprzednich.  Oczywiście  na  pewno  nie  więcej  jak
było  w  latach  poprzednich,  raczej  bym  powiedział  że  mniej .  Ze  względu  na  te
inwestycje  ten  budżet  nasz  musi  być  troszeczkę  okrojony.  W  trakcie  roku
budżetowego  będziemy  oczywiście  być  może  zmiany  wprowadzać  na  korzyść  lub
na  niekorzyść  poszczególnych  inwestycj i  a  to  będzie  zależało  od  przetargów  jak
będą  rozstrzygane.  Być  może  zaoszczędzimy  na  przetargach,  chociaż  ostatnio
rynek  stał  s ię  rynkiem wykonawców  i  pracowników i  trudno  jest  znaleźć  tańszego
wykonawcę  niż  w  zbiorze  zestawienia  kosztów  czyli  tzw.  kosztorys  inwestorski.
To  wszystko  mamy  umieszczone  w  budżecie.   Ten  budżet  żeśmy  na  dobrą  sprawę
domknęli  dzisiaj  i  jutro  chcę  go  zawieźć  do  RIO.  Następnie  skserowany  trafi  do
Państwa.  Oczywiście  to  jest  cały  czas  projekt  z  opinią.  Jest  jeszcze  możliwość  i
szansa  ustosunkowania  się  do  tych  budżetowych  spraw,  bo  nawet  umowy,  które
podpisane  są  zewnętrzne,  to  też  nie  są  umowami  zobowiązującymi  na  100%.
Chociaż  dofinansowanie  w  sumie  2.945  tys.  zł  jest  dla  naszej  gminy
dofinansowaniem bardzo dużym i znacznym.  
Radny  -  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  pytanie,  nie  wiem czy  dobrze  zrozumiałem,
wnioski  adresowane do rady zostały skserowane i  przesłane radnym?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tak.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – zestawienie wniosków.
Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – zestawienie  wniosków.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – przepraszam, zestawienie  wniosków.
Radny – Pan Ryszard Bala – w tej  sprawie chciałem zabrać głos.  Jeżeli  pismo
jest  skierowane do radnych czy do rady,  to  pismo to powinno do rady dotrzeć.  Na
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razie  nie  dostałem takiego pisma i  nie  wiem czy pozostali  Państwo dostaliście,  ale
wydaje  mi  się,  że  mieszkańcy  adresując  pismo  do  rady,  mają  nadzieję,  że  radni  z
tymi  pismami  się  zapoznają.  Na  razie  nie  mam  sygnałów,  że  jakieś  pismo  w
postaci  wniosku  mieszkańców  zostało  radnym  przekazane.  Co  Pan  w  tej  sprawie
chciałby powiedzieć?
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ale  jaki to ma sens?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  przepraszam  bardzo,  ja  zadałem  pytanie  wójtowi.
Proszę,  żeby Pani  Małgorzata  powstrzymała  się od komentarzy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ale  już  Pan  nerwowość  wprowadza.  Nie  można
ciszej .  My  dobrze  słyszymy  wszyscy.  Nie  mamy  problemów  ze  słuchem.  Ja
wszystkie  wnioski  zawsze  zbieram.  Mam  teraz  je  kserować  i  wszystkim  wysyłać,
dech  i  mech  jeszcze  przed  zatwierdzeniem  budżetu  do  radnych.  Nie  ma  takiego
obowiązku.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  wcześniej  to  nie  było
praktykowane.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie było  praktykowane.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  sobie  nie  wyobrażam,  że  Pan  Wójt  swoją
korespondencję,  adresowaną  do  niego,  do  urzędnika  czy  do  osoby  prywatnej
otrzymuje  od  l is tonosza  ocenzurowaną  i  s treszczoną.  Bo  to  zestawienie  wniosków
jest  streszczeniem.  Ono  jest  nam  oczywiście  potrzebne  i  pomocne,  ale  dostał  Pan
kiedyś  od  l is tonosza  okrojoną  informację?  Nie  dostał  Pan.  To  co  jest  do  Pana
adresowane,  do  Pana  ręki  dociera  i  tak  działa  przekazywanie  informacji .  Takie
jest  moje w tej  sprawie zdanie.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – proszę zachować swoje zdanie.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  ktoś  z  Państwa  ma
jeszcze jakieś uwagi?
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  w  tym  zestawieniu  są  podane  kwoty  i  w
uwagach  metraż  i  sposób  wykonania.  W  Stębarku  oświetlenie  przy  drodze
wojewódzkiej  jest  90  tys.  zł .  My  za  te  lampy,  które  postawiliśmy  z  funduszu
sołeckiego zapłacil iśmy 23 tys .  zł  łącznie z  planem.  Dlaczego tu jest  90 tys.  zł?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wysyłacie  Państwo  wnioski,  czy  rada  sołecka
czy  indywidualnie  czy  ktoś  inny  i  te  wnioski  są  bez  zbiorczego  zestawienia
kosztów.  Ja  przekazuję  pracownikom  i  pracownicy  mi  opracowują.  Z  czego  to
wynika?  Być  może  przejście  pod  drogą  jest ,  a  jak  jest  przejście  pod  drogą  na
przykład  energetyczne  czy jakieś inne,  to jak tak mówię,  bo ja nie wiem co to  jest ,
ja  się  z  tym zapoznam i  być  może  odpowiem na  sesj i .  Wystarczy  że  jest  przejście,
to już jest  60 tys .  zł .  
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – tam nie ma przejścia.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ale  są subtelności  takie.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  jeszcze  ta  sama  uwaga.  Chodzi  o  chodnik
przy  tej  samej  drodze,  jest  180 metrów bieżących.  Tam nawet  100 metrów nie  ma.
Po jednej  stronie by wystarczyło.  Jak będą koszty mniejsze,  to  rada  inaczej  będzie
patrzyła  na ten wniosek. 
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – jaki chodnik,  w stronę Zybułtowa?
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – w stronę Zybułtowa.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  po  lewej  stronie  w  stronę  Zybułtowa.  Jeżeli  ja
zleciłem  pracownikowi,  to  pojechał  i  to  co  napisane  było  we  wniosku  zmierzył.
Tym  zajmuje  się  w  tej  chwili  Pan  Dawid  Rachuba,  który  jest  budowlańcem  z
wykształcenia.
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – budowlańcem,  ale  metr  jest  metr.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – on po drugiej  s tronie może mierzył .  
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Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – może dwie strony wziął  pod uwagę.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie.  Jeżeli  na przykład  jest  kosztorys,  to z
kosztorysu  wynika  to  on  musi  to  zrobić,  bo  jest  tzw.  seskocenbud  gdzie  podają
ceny  m 2  i  on  z  tego  musi  brać.  Nie  ma  tak,  że  my  możemy  taniej  zrobić,  bo
dopiero  w  przetargu  się  okaże.  Nauczony  doświadczeniem  dwóch  ostatnich  lat ,
widzę  że  nie  znaleźliśmy żadnej  inwestycj i ,  która  by była  taniej  wykonana  niż  my
żeśmy  zaprojektowali  w  budżecie.  Kilka  razy  musiałem  unieważniać  przetargi  z
powodu  braku  środków  na  wykonanie  inwestycj i ,  którą  żeśmy  za  nisko
oszacowali .  Uwagi  są słuszne.  Jeżeli  za wysoko,  to przeszacuję.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  za  3  lampy  23  tys.  zł  a  90  tys.  zł ,  to  jest
duża różnica.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Proszę  Państwa .  Te  wątpliwości,  które  tutaj  Pani
Jadwiga  zgłasza,  być  może  Państwo,  pozostali  radni  mają  swoje  odmienne  zdanie.
Świadczy o tym,  że  to  zestawienie  wniosków to  jest  dowolna  interpretacja  tego co
złożyli  mieszkańcy,  sołtys i ,  radni  do  wójta  i  do  rady.  W związku  z  tym  to  jest  jak
gdyby  potwierdzenie  tego,  dopóki  tych  wniosków  w  oryginale  czy  też  kopi  z
oryginału  nie  otrzymamy,  to  my  będziemy  tutaj  manipulowani  i  będziemy  mieli
informacje  tylko  z  jednej  ręki.  Przypomnijcie  sobie  Państwo  sytuację  sprzed
dwóch  lat  kiedy  uchwalaliśmy  budżet  na  2016  rok,  kiedy  wójt  na  posiedzeniu
komisj i  ocenił ,  że wykonanie kanalizacj i  i  wodociągu w Mielnie  do Pana Kały i  do
Pana Skwarka  będzie  kosztowało  20  tys .  zł .  To uchwalil iśmy a  potem się  okazało,
że  to  był  blef  po  to,  żeby  tej  inwestycj i  do  końca  nie  wykonać.  Dlatego  jeszcze
raz  apeluję  i  żądam,  żeby  do  radnych  trafiły  te  wnioski,  które  zostały  do  tych
radnych skierowane.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  spodziewałem  się,  że  tutaj  radny  Bala
kiedykolwiek  w  mojej  obronie  wystąpi  a  w  tej  chwili  wystąpi ł  z  tego  powodu,  że
zarzut  Pani  Dymkowskiej  akurat  tu  się  potwierdza,  za  nisko oszacowane.  A jak  za
wysoko oszacowałem a później  by wyszło inaczej ,  jak to by wyglądało? Dlatego ja
mówię,  ja  nie  szacuję  tego.  Ja  mam od  tego  fachowców,  którzy  są  do  tego  tematu
przygotowani  i  oni  się  czymś  posługują,  szczególnie  człowiek,  który  pracował  w
Inspekcj i  Nadzoru  Budowlanego  i  z  niczego  tego  nie  napisał,  chociaż  ja  to
zweryfikuję.  To  wniosek  do  Pana  Bali  i  wszystkich,  którzy  składają  wnioski  do
budżetu,  ja  będę  szczęśliwy  jeżeli  z  pieniędzy  sołeckich  z  kosztorysem  i
projektem  przedstawicie  wtedy  będziemy  miel i  solidne  dokumenty  do  przesłania
wam,  żebyście  mogli  s ię  zapoznać  a  tak  posługuję  się  szacunkowymi  kosztami,
które  też  mogą  być  zaniżone.  Nawet  ten  koszt  o  którym  tu  mówiliśmy,  że  może
został  zaniżony.  Dlatego  mówię,  prośba  moja  jest ,  proszę  wykonywać,  dużo
sołectw  już  wykonuje  projekty  za  pieniądze  sołeckie  razem  z  kosztorysem
inwestorskim.  Ja  wtedy  tylko  przepisuję  kosztorys  inwestorski.  Tak  to  nie  są
przeze  mnie  robione  wyliczenie  tylko  przez  moich  pracowników  są  robione
wyliczenia.  Myślę,  że są robione w dobrej  wierze,  nie  w złej  wierze.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  akurat  czy  te  wnioski  dostaniemy  czy
nie  dostaniemy,  to  i  tak  nic  nie  zmieni,  bo  przecież  w  większości  to  są  pobożne
życzenia.  Zostało  to  oszacowane.  Do  końca  nie  wiemy  czy  pieniędzy  wystarczy
czy nie  wystarczy,  nie  znaczy że tych  pieniędzy nam z nieba  zleci  czy ktoś  dołoży
ze  swojej  kieszeni.  Dlatego  jest  bez  sensu  przeglądanie  czy  sołectwo  to  napisało,
kto  napisał,  w  jakim  celu,  że  akurat  jest  taka  kwota  a  nie  inna  kwota,  to  jak  Pan
Wójt  powiedział ,  są  od  tego  ludzie  odpowiedzialni,  którzy  te  kwoty  wyliczają.
Żadne  sołectwo  nie  podało  konkretnej  sumy,  i le  to  może  kosztować,  bo  nie  robią
takich  kosztorysów.  Dla  mnie  kserowanie  kolejnych  stosów papierów,  wyrzucanie
pieniędzy w błoto jest  bez sensu.  

6



Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – chciałam zwrócić uwagę,  że tych
wniosków  jak  widzicie  jest  ponad  dwadzieścia,  dwadzieścia  dwa.  Każdy  jeden
wniosek  nie  składa  się  z  jednej  kartki  papieru.  Składają  się  z  kilku.  Jest  to
naprawdę  stos  papieru  razy  i lość  osób,  radnych,  jest  to  bardzo  dużo.  Jest  to  dużo
pracy  pracownika,  który  będzie  stał  i  kserował,  toneru,  papieru,  a  tu  w  tym
zestawieniu  macie  Państwo  dokładnie  napisane,  kto  złożył  wniosek,  na  co,
szacunkowa  wartość  jaką  ktoś  tam  zaplanował.  Jeśli  nie  było,  to  jak  Pan  Wójt
wspomniał  wycenił  to  pracownik  merytoryczny,  mniej  więcej  wyszacował  i  macie
Państwo  pigułkę  tego,  co  zostało  złożone.  Jest  to  naprawdę  duża  i lość  papieru,
którą  uważam,  że  kserowanie,  przedstawianie  Państwu  dodatkowo  jest
marnowaniem  papieru  i  czasu  i  pieniędzy  gminy,  których  nie  wiem  czy  warto
wyrzucać.  Tu macie Państwo wszystko w pigułce.  Jest  to  wszystko przedstawione.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  pytanie  jeśli  chodzi  o  te  wnioski
do  budżetu,  czy  udało  się  w  jakikolwiek  sposób  uwzględnić  poprawę  uposażenia
dla osób w szkołach, żeby coś im tam dorzucić,  parę groszy więcej?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  na  dzisiaj  nie.  Powiem dlaczego,  jeżeli  chodzi  o
samą  oświatę,  sytuacja  jest  bardzo  niejasna.  Nie  chciałbym  wychodzić  przed
orkiestrę.  Jak  Pani  Zalewska  cały  czas  mówi,  że  znajdą się  środki  na podwyżki  od
maja  dla  nauczyciel i ,  dla  obsługi,  to  nie  wychodźmy  ze  swoją  inicjatywą,  jeżeli
nas  na  to  w  tej  chwili  zwyczajnie  nie  stać.  Po  drugie  niż  demograficzny  bardzo
mocno  działa,  cały  czas  widzicie.  Zmniejsza  się  bardzo  znacznie  l iczba  dzieci  a
liczba  obsługujących  pozostaje  ta  sama.  Chęć  podniesienia  wynagrodzenia
wiązałaby  się  ze  zwolnieniem  kilku  osób.  Taka  prawda  jest ,  bo  z  pustego  jak  to
się  kiedyś  mówiło  i  PZPR  nie  naleje.   Taka  prawda  jest ,  że  na  dzisiaj  taka  była
moja  koncepcja.  Wstrzymałem  się  w  ogóle  z  planowaniem  podwyżek  w  oświacie
do momentu jakiejś  jasnej  sytuacj i  i  przedstawienia co z  tego wyniknie.  
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ci  którzy  naprawdę  pracują  już  kupę  lat  i
w  tej  chwili  ich  pensje  są  zrównywane  do  najniższej  krajowej .  Przyjdzie  młody
pracownik i  dostanie  niewiele  mniej  niż  ci  którzy pracują po 30, 40 lat .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  z  drugiej  s trony  jest  tutaj  kadrowa  na  sali  i  są
konkretne  tabele,  które  mówią  o  najniższej  krajowej  i  mówią  o  tym,  i le  w  danym
przedziale  wynagrodzeń  można  dać.  My się  tych  tabel  trzymamy ściśle  i  raczej  tej
górnej  granicy  tej  tabeli .  Ta  nasza  działalność  wynika  częściowo  też  z  poziomu
wykształcenia  i  przygotowania  zawodowego  niektórych  osób,  które  po  prostu  nie
mają  takich  rzeczy.  Nawet  osobiście  rozmawiam  z  ludźmi  i  t łumaczę,  że  Pani
można  dać  tu  pisze  w  tabeli  od  do  i  ma  Pani  do.  Ekstra  to  jest  tylko  premia
uznaniowa dyrektora jeżeli  dyrektor  będzie miał  wolne środki na to.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy
do  kolejnego  punktu  jakim  jest  polityka  gminy  wobec  osób  starszych  i
niepełnosprawnych.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – to też jest  novum, jeśli  chodzi  o taki  temat.
Do  tej  pory  nie  mieliśmy  takiego  tematu.  Zebrałem  te  wiadomości  które  są  w
posiadaniu  GOPS, GOK, szkół  i  realizacja  tego zagadnienia.
Realizacja  zagadnienia  polityki  wobec osób starszych  i  niepełnosprawnych  to jeśli
chodzi  o  GOPS,  to  GOPS  otrzymuje  dotacje  z  Urzędu  Wojewódzkiego  na
następujące  działania:  zasiłek  stały,  który  otrzymują  osoby  samotne  i  mają
ustalony  znaczny  stopień  niepełnosprawności,  posiadające  uprawnienia  do  zasiłku
stałego,  pielęgnacyjnego  i  osoby  starsze  o  niskich  dochodach  oprócz  tego
specjalny  zasiłek  opiekuńczy  przysługujący  osobom  z  tytułu  opieki  nad  osobami
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niepełnosprawnymi  w  stopniu  znacznym,  na  których  ciąży  obowiązek
alimentacyjny  zgodnie  z  kodeksem  rodzinnym  i  opiekuńczym.  Oprócz  tego  z
budżetu  gminy  przeznaczane  są  pieniądze  na  usługi  opiekuńcze  realizowane  przez
GOPS.  To  jest  190.485,-  zł  na  24  osoby i  dopłaty  do  pobytu  w DPS.  Jest  takich  7
osób. Są to  świadczenia w kwocie 177.707,-  zł  f inansowane z budżetu gminy.  
Jeśli  chodzi  o to zagadnienie,  możemy tu ująć dowóz wspomnianych  dzieci  i
młodzieży  niepełnosprawnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  do  Ośrodka
Rehabili tacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego  w  Ostródzie  na  kwotę  15  tys .  zł .
Oprócz  tego  finansowanie  dziecka  niepełnosprawnego  z  miejscowości  Frygnowo
do  Zespołu  Placówek  Szkolno-Wychowawczo-Rewalidacyjnych  w  Ostródzie  na
kwotę  rocznie  około  12  tys .  zł .  Oprócz  tego  dofinansowanie  biletów  uczniów
dojeżdżających  do  szkół  specjalnych  w  Ostródzie  jak  również  dofinansowanie
zajęć  dla  uczniów  z  specjalnymi  potrzebami  edukacyjnymi,  w  szkołach
finansowanie  zajęć  indywidualnych  dla  uczniów.  Oprócz  tych  działań  na  uwagę
zasługuje również  wsparcie  f inansowe gminy na rzecz  Klubu Seniora,  który działa
w  Gminie  Grunwald.  Klub  Seniora  organizuje  różne  działania,  wyjazdy  i  tutaj
również  jest  dofinansowanie.  Oprócz  tego  nakłady  finansowe  na  przykład  na
remont  łazienki  dla  osoby  niepełnosprawnej  w  Grunwaldzie,  remont  łazienki  dla
osoby  niepełnosprawnej  w  Kalwie,  budowa  podjazdu  dla  osoby  niepełnosprawnej
w Stębarku  i  remont  dachu  w Kitnowie.  To  te  działania,  które  zostały  poczynione
na rzecz osób starszych i  niepełnosprawnych,  które udało mi się  ustalić.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  generalnie  w  starszych  i  niepełnosprawnych,  to
się  ta  cała  grupa  mieści  w  zadaniach  naszych  z  opieki  społecznej .  Gdzieś  około  1
mln  zł  wydajemy  jako  wkład  własny  w  budżecie  gminy  na  te  zadania.  Nawet
Państwo  zwróćcie  uwagę  na  to,  że  dofinansowanie  pobytu  7  osób,  to  jest  177  tys.
zł  na  umieszczenie  tych  ludzi  w  DPS,  których  brutalnie  rodziny  pozostawiły
samym  sobie  i  my  musimy  zapewnić  opiekę  i  do  domów  opieki  społecznej
przewieźć  gdzie  pobyt  kosztuje  ponad  3  tys .  zł .  Dobrze  jest  jeżeli  któryś  ma
emeryturę,  to  70 czy 80% emerytury  zakład  w którym przebywa bierze  a  pozostałą
część  i  tak  gmina  musi  dopłacić.  To samo  dotyczy  15 tys .  zł  na  dowóz tych  dzieci
niepełnosprawnych  na  te  pięcioro  dzieci  do  Ostródy.  Też  by  się  wydawało,  że  w
latach  poprzednich  żeśmy  dawali  mniejsze  sumy,  że  jesteśmy  bez  serca  a
szczególnie  wójt .  To nie  jest  tak że te  15 tys.  zł  załatwia  całą  sprawę.  Na te  dzieci
ta szkoła bierze całą  subwencję.  Pięcioro dzieci  które trafia  tam dostaje subwencję
250  tys.  zł  plus  czemu  jeszcze  nie  sięgnąć  po  te  15  tys.  zł .  Jest  nośna  społecznie
taka  akcja,  no  i  te  15  tys.  zł  też  dajemy.  To  samo  nawet  12  tys .  zł ,  też  nieduża
różnica,  f inansowanie  dziecka  niepełnosprawnego  z  Frygnowa.  Jest  w  ciężkim
stanie  dziecko.  Tu  mamy  obowiązek  ustawowy  dowozić  i  s ię  cieszę,  że  matka  się
zgodziła  za  tysiąc  złotych  brać  i  wozić  go  sama.  My  mamy  ten  obowiązek
zrealizowany a  gdyby  to  dowoził  też  jakimś  pojazdem,  to  można  sobie  te  3,-  zł  za
kilometr  naj tańszym transportem policzyć.  U nas  wsparcie  jest .  Nie  pozostawiamy
nikogo.  Nawet  wychodzimy  poza  zwykły  zakres  obowiązków,  bo  byśmy  mogli
kierować się  takimi  przepisami,  że  620,-  zł  na  osobę w rodzinie  i  nie  mamy prawa
nic  zrobić.  Zwracam  się  do  rady  i  nieraz  sami  podejmujemy  decyzje,  że  akcyjnie
robimy jakąś  rzecz  dla  osoby gdzie  oceniamy,  że  tam pomoc jest  potrzebna.  Myślę
że nie  zaniedbujemy osób starszych i  niepełnosprawnych.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  ja  przy  tym  punkcie
chciałbym  wrócić  do  wniosku  jaki  składała  jakiś  czas  temu  radna  Sawicka,
odnośnie  osób  niepełnosprawnych  w  Kiersztanowie,  utwardzenia  takiego  kawałka
nawierzchni  drogi gminnej  dla tych  osób. Czy w tej  sprawie możemy liczyć.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – l iczyć  tak.  Ja mówię,  że teraz koniec roku się
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zbliża  i  intensywnie  realizujemy  to  wszystko  co  wynika  z  załącznika  nr  3,  żeby
był  zrealizowany budżet  według ustaleń  rady gminy.  Jak jest  wolny czas to  zawsze
coś  robimy.  W  tej  chwili  wykonaliśmy  3  przyłącza  w  miejscowości  Dylewo.
Jeszcze  zostanie  nam tam chyba  sześć.  Trzeba  to  będzie  też  zrobić  do  końca  roku.
Mam nadzieję  tutaj ,  że zdążymy to zrobić jeszcze w tym roku. 
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  dobrze  byłoby  tym
destruktem.
Wójt –  Pan Henryk Kacprzyk –  jeżeli  chodzi  o  Kiersztanówko to  jest  odpowiedź
konkretna.  Jest  odpowiedź u Pana Wilczka  i  tam wskazał  konkretnie  48 tydzień  na
realizację  tych  wszystkich przedsięwzięć  wynikających  z umowy.  
Innych uwag nie  zgłoszono. 

Ad pkt 4.  Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  -  przechodzimy do
projektów uchwał  – w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 r . .
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  pierwsza  to  będzie  uchwała  zmieniająca
załącznik  nr 1 do poprzedniej  uchwały z 25 października.  W RIO zauważono,  że w
załączniku  nr  4  kolumna  nr  5  nie  równa  się  z  kolumną  nr  9.  Po  prostu  zrobiłam
błąd  rachunkowy.  Kolumny  powinny  się  zgadzać.  Jest  tam  różnica.  Nie
poprawiłam  w  kolumnie  9  tej  kwoty.  Niestety  jest  polecenie  RIO  żeby  to
naprawić.  W  tej  chwili  otrzymaliście  Państwo  załącznik  z  jednakowymi  kwotami
w kolumnie  5 i  kolumnie nr 9,  dlatego też taka poprawka.
Uwag nie  zgłoszono.

Skarbnik – Pani Urszula  Borkowska –  druga uchwała  zmieniająca  WPF zwiększa
budżet  o  kwotę  420.735,39  zł .  Wynika  to  z  zarządzenia  wójta  wydanego  27
października  o  nr  73  zwiększająca  zarówno  plan  dochodów  jak  i  wydatków  o
kwotę  335.432,39  zł .  Były  to  pieniądze  dotacyjne  związane  z  wypłatą  akcyzy  dla
rolników.  Na  sesj i  mówiłam,  że  będzie  taka  zmiana  do  końca  października.  Jest
obowiązek  wypłaty,  więc  nie  mogliśmy  czekać  i  zostało  to  przyjęte  zarządzeniem
wójta i  wypłacone rolnikom.
Następna  zmiana  to  jest  uchwała  przygotowana  na  15  l is topada.  Zwiększająca
zarówno  dochody  jak  i  wydatki  o  kwotę  85.303,-  zł  i  wynika  to  z  uchwały
budżetowej .  Po  przeanalizowaniu  dochodów  są  to  zwiększenia  dochodów
bieżących  jak  i  dotacyjnych.  W  związku  z  tym  budżet  gminy  po  dokonaniu  tych
zmian  wynosi  po  stronie  dochodów  34.241.231,14  zł ,  po  stronie  wydatków
34.619.362,14 zł .  
Jeśli  chodzi  o  załącznik  przedsięwzięcia  w  tym  momencie  nie  dokonujemy
żadnych  zmian.  Jest  tylko informacyjnie  Państwu przesłany.  
Uwag nie  zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  jeśli  chodzi  o  uchwałę  budżetową,  to
zwiększamy  budżet  zarówno  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę
85.303,-  zł  i  wynika  to  z  decyzj i  wojewody  o  przyznanych  dotacjach  jak  również
po przeanalizowaniu  dotychczasowych  dochodów.  Wydatki  zostały  rozprowadzone
po  paragrafach,  rozdziałach  zgodnie  z  przeznaczeniem.  Niewielkie  zmiany  są
wprowadzone  w  funduszach  sołeckich.  Sołectwo  Gierzwałd  przekazało  kwotę  z
funduszu sołeckiego na zakup sprzętu do siłowni wewnętrznej .  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  mam  uwagę  techniczną  do  projektu  uchwały  w
sprawie  zmiany  budżetu.  Na  ostatniej  sesj i  zwróciłem  uwagę  na  sposób
prezentowania  tych  materiałów.  W tej  chwili  dwa  załączniki  mają  cieniowania.  Ja
powiem szczerze,  ze słuchem szwankuję,  ze wzrokiem też.  Powiem tak,  albo to
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jest  złośliwe działanie  albo po prostu Pani nie  panuje nad tym,  co Pani dostarcza
na posiedzenia komisj i  i  na sesje.
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  zapraszam  Pana  do  siebie  do  komputera,
może  Pan  to  zrobi,  bo  to  jest  program  taki.  To  są  wydatki  z  administracj i
rządowej,  to  są  załączniki  z  „besti i”  zarówno jeden  jak  i  dwa.  Ja  tego  nie  potrafię
zrobić.  Jak  Pan potrafi ,  zapraszam do komputera,  może  Pan zrobi,  bo  ja  ani  ja  ani
informatyk  tego nie zrobimy.  Nie jesteśmy w stanie.  To jest  program minister ialny
i  takie  załączniki  są.  Jeśli  chodzi  o  załączniki  które  ja  tworzę  czy  załącznik  Nr  3
są już niecieniowane.  Natomiast  te  załączniki  które są bezpośrednio z  „besti i”  nie
ma  tego  możliwości  zmiany.  Muszę  robić  tak  jak  jest .  Jeśli  da  Pan  radę,
zapraszam do komputera.  Może Pan mi pokaże.
Innych uwag nie  zgłoszono. 

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy  do
kolejnego  punktu  czyl i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia
do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mieliśmy  zawsze  problemy  z  tą  działką.  Na
koniec  tego  roku  staniemy  się  właścicielami  tej  działki.  Pozostała  do  zapłacenia
ostatnia  rata  w  grudniu.  Wtedy  odsetki  automatycznie  zostaną  umorzone.  Za
określoną sumę żeśmy tą  działkę  nabyli .  Ona jest  teraz  naszą  własnością.  7  ha  ma.
Na  ta  działkę  był  opracowany  miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego,
który  na  prośbę  ANR,  szczególnie  na  prośbę  wicedyrektora  Pana  Kiersza
zmieniliśmy  na  teren  rekreacyjno-  usługowy dlatego  żeby  nic  nie  płacić.  Niestety
dyrekcja  podjęła  inną  decyzję.  My  podjęliśmy  decyzję,  że  z  tej  działki  nie
rezygnujemy.  W tej  chwili  jest  ona  nasza.  Propozycja  moja  jest  taka,  żeby  wrócić
do  pierwotnego  planu.  To  będzie  taniej .  Rozmawiałem  z  urbanistami,  oni  są
skłonni  za  5  tys.  zł  przywrócić  ten  plan.  Rozmawiałem tutaj  o  uzgodnieniach.  Ten
plan  jak  byśmy  opracowali  a  to  jest  bezpośrednio  przy  Polach  Grunwaldzkich,  to
wartość  tej  działki  diametralnie  się  zmieni  z  tego  tytułu,  że  jak  sami  Państwo
wiecie,  że  Minister  Kultury  przeznaczył  15  mln  zł  na  rozbudowę  Muzeum
Grunwaldzkiego  plus  Marszałek  7  mln  zł .  Na  dzisiaj  mamy  22  mln  zł  na
rozbudowę  interaktywnego  muzeum  Bitwy  Grunwaldzkiej .  Dla  nas  wiąże  się  i  ze
wzmożonym  ruchem  turystycznym,  z  większym  zatrudnieniem.  Będzie
zainteresowanie  większe  naszymi  nieruchomościami  tuż  przy  Polach
Grunwaldzkich  a  to  jest  przy  samych  Polach  Grunwaldzkich.  Najlepiej  byłoby
powrócić  do  tego  planu  pod  zabudowę  usługowo  –  mieszkalną,  mieszkania  plus
lokale  usługowe  w  sposób  dowolny,  w  jaki  nabywcy  będą  chcieli  to  zrobić.
Oczywiście  inne  koncepcje  możecie  też  Państwo  przedstawiać.  Być  może  jakieś
inne bardziej  korzystne dla  gminy okażą się  lepsze niż  ta,  którą ja proponuję.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  działka  jest  docelowo  na
sprzedaż?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tak,  to  jest  nasza działka.  Docelowo trzeba jakoś
wykorzystać,  bo  to  jest  7  ha  w  terenie  zabudowanym.  Tam  zaprojektowaliśmy
część  pozostawić  na  obsługę  przy  cmentarzu,  na  parking.  Trzeba  wszystkie  te
potrzeby wyeksponować  teraz.  My przystępujemy do sporządzenia  planu  a  jeszcze
do  uchwalenia  polanu  jest  daleka  droga,  dlatego  jest  czas  i  szansa  na  zgłaszanie
swoich pomysłów.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący Komisji  – Pan Arkadiusz Piasecki  – przechodzimy do
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kolejnego punktu  -  zaopiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr
XXX/161/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  19  października  2016  roku  w
sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Grunwald na lata  2016 – 2020.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  na  ostatniej  komisj i  zarówno  ja  jak  i  radni
doszli  do  wniosku  że  trzeba  doprecyzować  niektóre  rzeczy,  które  się  nie  zgadzają
z  programem,  z  uchwałą  która  już  była  podejmowana  i  uchwała  o  udzielaniu
bonifikat.  Są  w  tej  chwili  przygotowane  dwie  uchwały.  Dlaczego  dwie,  bo  mamy
tą uchwałę jeżeli  chodzi  o WPGMZ zweryfikowaną przez prawników wojewody,
myślę  że  niekorzystnie  byłoby  cokolwiek  w  tej  uchwale  zmieniać,  jeżeli  jest  ona
zaaprobowana  a  tylko  zmienić  i lość  mieszkań  przeznaczonych  do  sprzedaży  w
roku  2018.  Dlatego  też  w  tej  uchwale  dotyczącej  gospodarowaniem  wstawiono  w
roku 2018 16 mieszkań do sprzedaży a ta pozostała  bez zmian.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mam  wątpliwości  co  do  jednego  mieszkania  w
miejscowości  Dylewko  29/2.  Wykaz  jaki  dostaliśmy  rok  temu  –  wykaz  lokali
komunalnych  i  socjalnych  –  stan  techniczny  na  dzień  31  października  2016  roku
takiego  mieszkania  nie  wskazuje.  W  związku  z  tym  ja  chciałbym  wiedzieć,  który
wykaz jest  prawdziwy czy ten który dostaliśmy jako załącznik  do uchwały czy ten,
który dostaliśmy rok temu.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  odpowiem,  ale  nie  dzisiaj ,  bo  nie  wiem  też,
który  jest  prawdziwy.  Pracownicy  są  od  tego,  zajmuje  się  tym  konkretna  osoba.
Na  pewno  ten  wykaz  wykonywała  według  czasu  przejęcia  tych  mieszkań  od  ANR,
bo jest  określony okres,  kiedy nie  możemy sprzedać.  Na sesj i  Panu odpowiem.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy  do
ostatniego  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  udzielanych  bonifikat
przy  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  i  ustalenia  stawki  oprocentowania  przy
rozłożeniu ceny sprzedaży na raty.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  projekt  uchwały.  Prawie  symboliczne
opłaty  przyjmujemy  przy  sprzedaży  mieszkań.  95%  jest  bonifikaty  a  90%  gdy
sprzedaż  jest  dokonywana  w  ratach.  Na  ten  temat  już  rozmawialiśmy.  Są  pewne
uchwały,  regulujące  te  sprawy,  w  jaki  sposób  nabywa  się  mieszkanie  w  ratach.
Tutaj  jest  ustalone,  że  wyraża  się  zgodę  na  zastosowanie  stopy  procentowej  w
wysokości  9%  w  stosunku  rocznym  w  przypadku  rozłożenia  na  raty  niespłaconej
części  za zbycie  nieruchomości.  Myślę,  że mając  taką bonifikatę,  że jeżeli  ktoś się
zdecyduje  na  zakup  z  zastosowaną  bonifikatą  plus  koszty  notarialne,  które  musi
ponieść.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan Arkadiusz  Piasecki  –  to  będzie  dotyczyło  pałacu
w Kitnowie?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mamy  ponad  40  mieszkań  komunalnych  i
socjalnych.  Nie  wszystkie  możemy  przeznaczyć  do  sprzedaży,  bo  część  jest
przejęta  od  ANR  i  tam  jest  zapis,  który  przewiduje,  że  przed  upływem  10  lat  nie
możemy  tego  sprzedać.  Myślę,  że  tu  też  zmiana  nastąpi,  bo  Agencja  również
remontuje  w  tej  chwili  mieszkania  w  niektórych  miejscowościach  i  chce  gminie
przekazać.   Ustalenia  są  takie,  że  jak  będą  po  kapitalnym  remoncie,  to  te
mieszkania  przejmiemy.  Lepiej  przejąć  po  remoncie  niż  z  mocą  ustawy.  Na pewno
taka  ustawa  wejdzie,  bo  Agencji  już  niewiele  mienia  zostanie.  Lepiej  pójść  na
porozumienie,  niech oni  wyremontuje a my przejmiemy.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  jeśli  chodzi  o  ten  pałac,  jeżeli  dwóch  czy
trzech nie będzie  chętnych  żeby kupić.
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Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zostaniemy w tej  części  właścicielami  tej
nieruchomości,  ale  już  nie  jesteśmy  właścicielami  w  całości  tylko  członkami
wspólnoty  mieszkaniowej .  Partycypujemy  w  kosztach  w  tym  udziale  jaki  jest
wymagany.  Ostatecznie  nie  musimy  partycypować,  bo  to  zależy  od  radnych  i  od
możliwości  budżetu.  Tak  że  to  jest  pewien  nacisk.  Ja  już  nie  chciałem  o  takim
drastycznym  mówić  rozwiązaniu,  ale  może  być  taka  opcja,  że  rada  wyrazi  zgodę,
że sprzedajemy z najemcą.
Mam problem jeden  z  kominem  w Kitnowie,  bo  ogłosil iśmy  przetarg  i  kominiarze
powiedzieli ,  że  oni  się  tego  nie  podejmują,  bo  było  tyle  przeróbek  i  ten  komin  to
wygląda  jak  drzewo  odwrócone.  Ja  ogłaszam  przetargi  i  s ię  modlę,  żeby  tam  nic
się  nie  stało.  Kazałem  drugi  raz  ogłosić  przetarg.  Być  może  się  zjawi  jakiś
kominiarz,  który się  zajmie  tym problemem albo powie,  że tu  nie  można  przewodu
kominowego  ciągnąć,  że  trzeba  jakieś  alternatywne  ogrzewanie  wstawić  a  nie
palenie  drzewem,  które  i  tak  rozsadzi  te  kominy.  Na  wiele  rzeczy  wpływu  nie
mamy.  Nie kupimy komuś tam węgla.  Pali  tym,  na co go stać.  
Radny – Pan Dariusz Borkowski – przeważnie  tam młodzi  ludzie  mieszkają.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mam  nadzieję,  że  ten  krok,  który  tutaj  czynimy,
to  w  tym  kierunku  dużo  poprawi.  Pamiętam  jak  sprzedawaliśmy  te  pierwsze
mieszkania.  Bardzo szybko i  bardzo sprawnie nam poszło.  Dużo ludzi  kupiło.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy
do  punktu  8  –  przyjęcie  ceny  sprzedaży  drewna  jako  podstawę  obliczenia  podatku
leśnego na 2018 rok.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  drewno  to  zawsze  przyjmowaliśmy  taką  cenę
jaką  podawał  GUS.  Cena  drewna  w  roku  2016  wynosiła  191,01  zł  a  w  tym  roku
wynosi  197,06  zł .  Czyli  podatek  by  wynosił  43,35  zł  w  roku  2018  a  w  2017
wynosił  42,02 zł .
Uwag nie  zgłoszono. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  nie  podejmujemy
uchwały tylko  przyjmujemy cenę.
Za  stawką  podaną  przez  GUS  i  przedstawioną  przez  Pana  Wójta  głosowało  13
radnych.
Radny – Pan Ryszard Bala nie  brał  udziału w głosowaniu.

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy
do punktu – przyjęcie  ceny żyta.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  do  budżetu  braliśmy  cenę  żyta  jak  i  drewna
podaną  przez  GUS.  Dlatego  że  te  ceny  bardzo  nieznacznie  się  zmieniły.  Jeżeli  w
ubiegłym  roku  cena  q  żyta  była  podana  52,44  zł ,  to  w  tym  roku  jest  52,44.  Jest  5
groszy  tylko  różnicy.  Do  podatku  rolnego  się  bierze  2,5  q  za  hektar.  Moja
propozycja  jest  taka,  żeby  pozostać  przy  cenie  GUS.  W  tym  przypadku  również
uchwały nie  podejmować tylko  pozostawić cenę podaną przez GUS. 
Uwag nie  zgłoszono.
Za pozostaniem przy cenie GUS głosowało 13 radnych.
Radny – Pan Ryszard Bala nie  wziął udziału  w głosowaniu.

Ad  pkt  10.  Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  przechodzimy
do punktu wolne wnioski  i  zapytania.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  mam  do
przedstawienia  informację  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  odnośnie  oświadczeń
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majątkowych.  Oświadczenie  majątkowe  za  2016  rok  Pana  Ryszarda  Bali  wpłynęło
w terminie.  Nie stwierdzono nieprawidłowości.  W oświadczeniu  majątkowym Pana
Wójta  brak  ppkt  dotyczącego  mieszkania  (tj .  powierzchni,  wartości  oraz  tytułu
prawnego) oraz rozbieżności  w powierzchni  gruntu jest  0,718 ha a było  0,1718 ha.
Natomiast  w  oświadczeniach  radnych  nie  wykazano  dopłat  z  ARiMR.  Dotyczy  to
wszystkich  rolników.  Pani  Małgorzata  Kamińska  nie  wykazała  wartości  działki.
Pan Zbigniew Napłoszek nie  wykazał  na jaki  cel  zaciągnięto  kredyt.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  co  Pan  Przewodniczący  powiedział  o
oświadczeniach  majątkowych,  przypomniało  mi  się,  bo  parę  miesięcy  temu
sprawdzałem  to  co  jest  zamieszczone  w  BIP  w  oświadczeniach  majątkowych.
Muszę stwierdzić,  że nie  we wszystkich  oświadczeniach  są wszystkie  strony,  które
powinny  być  zamieszczone.  Panie  Przewodniczący,  żeby  Pan  Wójt  nakazał
zweryfikowanie  tych  wszystkich  oświadczeń  i  uzupełnienie  tych,  które  nie  mają
wszystkich  stron.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jakiś  czas  temu  było  korygowane  i
poprawione.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  przeglądałem  kilka  miesięcy  temu  jak  pojawiły
się te  oświadczenia.
Sekretarz  Pan  Waldemar  Szydlik  –  Pan  już  o  tym  wspominał  i  ja  z
informatykiem poprawiłem. 
Radny – Pan Ryszard Bala – w tym roku pierwszy raz o tym mówię.  
Radna  –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  ja  mam  pytanie,  u  nas  kolonia,  tam  gdzie
mieszkają  Roguscy,  Wiloch  mają  zjazd  tam  od  ronda.  Ta  droga  jest  wąska.  Mają
tam  dwa  zjazdy,  ale  obawiają  się  zimy.  Tam  jest  bardzo  stromo.  Czy  tam  będą
jakieś  barierki?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  była  prośba,  oni  nawet  bezpośrednio zwrócili  s ię
do  mnie,  żeby  nawet  asfalt  położyć.  Odpowiedź  GDDKiA  była  jednoznaczna.  Nie
mają  więcej  środków  niż  to  co  mają  w  projekcie  zaznaczone,  że  umowy  są
zawarte,  że  nic  więcej  nie  zrobią.  Ale  takie  sprawy  dotyczące  bezpieczeństwa  to
można  wymóc  na  nich.  Prosiłbym  o  jakąś  inicjatywę.  Ja  zanotuje  to.  Dobrze  żeby
była  poparta  przez  mieszkańców,  którzy  tam  mieszkają.  Dotyczy  to  również
oświetlenia.  Też  chciałem,  żeby  przedłużyć  oświetlenie  w  stronę  Rychnowa,  to
zdecydowanie  mówią,  że  to  co  mamy  podpisane  w  umowach  wykonamy  a  resztę
możemy sami  sobie  robić  jak  oni  skończą.  Ja  myślę,  że  to  jest  bardzo istotne,  tym
bardziej ,  że  autobus nasz jeździ.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  pierwsza  rzecz,  to  chodzi  o  ten  parking
który  tam jest  przy  Pani  Radtke.  Czy  tam nie  można  zrobić  odprowadzenia  wody,
bo  jak  padają  deszcze  to   parking  jest  cały  zalany,  tam  jest  błoto,  woda.  Coraz
więcej  ludzi  zostawia  tam  samochody.  Dojeżdżają  do  pracy  i  przyjeżdżają
samochodami.   Tam  naprawdę  jest  trudno,  ciężko  przejść.  Nie  wiem,  może  przez
chodnik  odpływ  zrobić,  żeby  na  drogę  to  od  razu  spływało.  Naprawdę  jest
tragicznie.  
Druga  sprawa,  to  ja  mam  takie  pytanie  jeśli  chodzi  o  ten  budynek  gdzie  mieszka
Pani  Kellas.  Czy  gmina  jako  instytucja  państwowa  może  wezwać  tam  nadzór
budowlany.  Ja  się  obawiam,  że  tam  kiedyś  wydarzy  się  tragedia  i  spadnie  na
głowę  i  będzie  nasz  problem,  że  nikt  nie  zareagował,  bo  ten  budynek  jest  w
tragicznym  stanie.  Praktycznie  tego  dachu  nie  ma.  Przyjdzie  teraz  zima,  przyjdą
większe  opady,  to  nie  ma  siły,  żeby  to  się  utrzymało.  Ja  nie  wiem  jak  ta  kobieta
tam  mieszka,  w  jakich  warunkach.  Jak  w  ogóle  tam  można  mieszkać.  Ja  się
obawiam,  że  w razie  jakiejś  tragedii ,  nieszczęścia,  to  to  nam spadnie  na głowę,  że
nikt się  nie zainteresował.  Może jakiś nadzór budowlany,  żeby sprawdził ,  wydał

13



zakaz użytkowania  tego budynku.  Dla mnie  ten budynek nie  nadaje się do użytku.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  jedyne  wyjście,  może  wystąpić  każdy
indywidualnie  obywatel,  który  widzi  zagrożenie,  może  do  Inspektora  Nadzoru
Budowlanego  się  zwrócić,  ale  my  jako  urząd  i  działacze  społeczni  mieszkający  w
Gierzwałdzie  powinniśmy  o  to  zadbać.  Jest  taka  możliwość,  ale  skończy  się  to
prawdopodobnie w ten  sposób,  że przyłączy do grona tych  siedemnaściorga  osób o
których mówiłem.  Rodzina nie  chce pomóc tej  Pani.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – ona jest  młoda.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nadzór budowlany zleci  jej  zakaz przebywania.
Wystąpimy  do  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  o  sprawdzenie  stanu
technicznego budynku w którym przebywa.  Sąsiedni  budynek się  przewrócił .
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  się  obawiam,  że  tam  wydarzy  się
tragedia.  Tam  mają  problemy  spadkowe.  Jest  17  spadkobierców.  Nie  mogą  się
między sobą dogadać.  Tam jest  dobre miejsce,  dobra działka.  Mogłaby to sprzedać
i mogłaby sobie kupić jakąś kawalerkę gdzieś  w mieście.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tam byli  ludzie  zainteresowani.
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska –  byli  ludzie  zainteresowani.  Tam nie  mogą
się dogadać.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  odwodnienie  na  tym palcu,  to  też  nie  jest  prosty
temat.  Właścicielem  drogi  powiatowej  jest  powiat.  Tutaj  kwestia  wykonania
projektu,  bo  żeby  pójść  z  łopatą,  wodę  spuścić,  to  nam  nie  pozwolą.  Możemy  też
zapłacić  karę.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – to  jest  droga wojewódzka.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  przepraszam  wojewódzka.  Czyli  całą  tą
procedurę  jak   my  się  zwrócimy  o  zezwolenie  na  odwodnienie,  zaraz  dostaniemy
odpowiedź,  że oczywiście  tak tylko  projekt techniczny wykonać.  
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  może  taniej  byłoby  ten  parking  podnieść.
Od  strony  chodnika  podnieść,  żeby  spływało  tam  niżej .  Ten  parking  jest
potrzebny,  bo  tam  naprawdę  stoi  dużo  samochodów,  bo  ludzie  dojeżdżają  do
busów, do autobusu. Tam stoi  sporo samochodów.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – przy sklepach jest  mały parking.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  -  nawet  jak  do  sklepu  przyjeżdżają,  to  tam
często stawiają.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tam są położone jumby.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – tam są takie  kwadratowe płyty.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jumby  są  położone.  To  nie  jest  ani  ozdobne.  Na
tamte  czasy  kiedy  to  robiliśmy  to  były  ekstra  mater iałem,  zwłaszcza,  że  były  z
odzysku.  Kupiliśmy  taniej .  Teraz  ja  widzę  tylko  jedną  rzecz,  zaplanować  w
budżecie i  położyć  kostkę i  zrobić parking, jeżeli  taka będzie wola rady.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – zrobić ze spadkiem.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – można zrobić wyżej  niż  jest  chodnik.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  uważam,  że  ważniejszy
byłby utwardzony plac przed ośrodkiem zdrowia.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  my  już  z  funduszu  sołeckiego
przeznaczyliśmy  na  projekt.  Na  pewno  na  przyszły  rok  nasz  fundusz
przeznaczymy na realizację  tego.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – a fundusz jest  niemały.  
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska –  jest  niemały,  więc  da  radę  to  zrobić.  Tam
w tej  chwili  jest  tragicznie.  Tyle  razy prosiłam o dosypanie  tam czegokolwiek.  Do
apteki  kilka  dziur  jest  zasypanych.  Tam studzienka  jest  ciągle  zapchana.  Robi  się
straszna kałuża.  Tam wszyscy zjeżdżają.  Tam jest  taka wyrwa.  Tam jeszcze ktoś
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się zawiesi  na krawężniku i  znowu będzie problem. Tam jak już się będzie robić,
to trzeba ten cały plac wyrównać.  Tam naprawdę jest  tragicznie.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  powiem,  że  koncepcja  jeszcze  się  u  mnie
znajduje  tej  całej  przebudowy,  komunikacj i  wraz  z  parkingami  koło  ośrodka.  Była
decyzja  inna.  Ja  realizuję  decyzję  taką  jaka  została  podjęta.  Jeżeli  od  nowa  do
tematu  wracamy,  to  nie  widzę problemu,  trzeba  wrócić.  Na razie  zrealizować to co
mamy  na  2018  zakontraktowane,  podpisane  umowy.  Uważam,  że  Gierzwałd
zasłużył  tutaj  na przebudowę dróg wewnętrznych i  traktów. Te płyty amerykańskie
też dość,  że nie  są ozdobne to i  niedobre do jeżdżenia po nich.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  nam  z  funduszu  zostanie  sporo,  bo  my
chcemy  przystanki.  Ławki  już  nam nie  będą  potrzebne,  bo  wystarczą  te  co  mamy.
Praktycznie  nic  więcej  w  przyszłym  roku  nie  będziemy  z  tego  funduszu
realizować.  Chcemy zacząć  ten teren od ośrodka zdrowia a później  osiedle.
Radny – Pan Ryszard Bala – ja chciałem się  dowiedzieć,  czym miejscowość
może  zasłużyć  na  przychylne  podejście  wójta,  bo  powiedział  Pan,  że  Gierzwałd
sobie  zasłużył ,  żeby  coś  tam  dostać?  W  związku  z  tym  chciałbym  mieszkańcom
Mielna przekazać jak mają postępować, żeby zasłużyć  na Pana przychylność.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mieszkańcy  Mielna  zasłużyli  i  zrealizowana
została  inwestycja  drogowa  wspólnie  ze  Starostwem  Powiatowym  gdzie  droga
powiedziałbym  była  średniowieczna.  Teraz  jest  porządna  droga  z  porządnymi
chodnikami.  Mogą tam być dwa miejsca do ułożenia chodników, ale  niestety to  już
nie  od  nas  zależy  tylko  od  właściciela  drogi  czyli  powiatu.  Nie  zasłużyć  sobie
tylko  mi  się  wydaje,  że  rada  i  ja  realizujemy  wszystko  według  jakiejś  kolejności,
gdzie  jest  największe  zagrożenie,  dlatego reaguje  się  jak najszybciej .  W tej  chwili
przebudowujemy  generalnie  całe  Zybułtowo  i  myślę,  że  to  ukończenie  będzie
ekstra.  W  przyszłym  roku  tak  jak  budżet  będzie  przedstawiał,  chodzi  o
Kiersztanowo,  żeby  też  całe  zrobić  i  zostanie  nam  Pacółtowo  z  takich  wsi
naprawdę  gdzie  nie  ruszone  są  komunikacyjne  drogi  wewnątrz  miejscowości  a
gdzie  jest  ruch  turystyczny  bardzo  duży  i  w  jakimś  sensie,  to  wpływa  na  naszą
opinię  na  zewnątrz.  Takie  jest  moje  zdanie.  Mi  się  wydaje,  że  chyba  jestem  w
miarę  obiektywny.  Jeżeli  chodzi o zasługi  to  tylko tak powiedziałem.  
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  w  sprawie  tych  lamp,  miało  być  do  końca
listopada.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  walczę  z  projektantem.  Pojutrze  jak  sprawdzi
Pan  na  BIP,  będzie  już  ogłoszenie  o  przetargu.  Facet  z  Zakładu  Energetycznego
nie  wywiązuje  się  z  umowy.  Będzie  to  go  kosztowało  jakieś  tam  odsetki.
Zobaczymy co było  przyczyną  tego opóźnienia.  
Radny – Pan Dariusz Borkowski – do końca l is topada nie  mamy szansy.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  macie  szansę.  Do  końca  l is topada  ja  chcę  to
zrobić.  Jeżeli  projekt  przyjdzie  i  rozstrzygnięty  będzie  przetarg,  to  wykonawstwo
nie jest  tam aż takie  intensywne.  Tydzień i  powinno to być  zrobione.  
Radna  –  Joanna  Leszczyńska  –  ja  chciałam  się  zapytać  tutaj  te  trzy  schodki  jak
się  wchodzi  do  gminy  czy  nie  dałoby  rady  jakąś  barierkę  postawić,  bo  są  wnioski
od  mieszkańców,  którzy  są  niepełnosprawni,  że  jest  problem  zwłaszcza  jak  jest
ślisko.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  wiem,  dlatego  kasę  przeniosłem  na  dół  na  te
prośby.  Trzeba  z boku dorobić poręcz i  żeby jeszcze coś przeciwślizgowe było.  
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  są  pytania,  bo  tutaj  gościl iśmy  w  lutym  czy
w  marcu  przedstawiciela  f irmy,  który  nabył  budynek  w  miejscowości  Kitnowo.
Wtedy żeśmy jako rada  odroczyli  mu  spłatę  podatku.  Ta  osoba  nas  zapewniała,  że
zatrudni  osoby i  będzie funkcjonowała ta  spółka na terenie  naszej  gminy.  Jak
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odroczymy spłaty,  to  ta osoba zapewniała,  że będzie tutaj  przedsięwzięcie
prowadził  i  zatrudni  kilka osób. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  on  oczywiście  chciał  tam  założyć  działalność
gospodarczą.  Ja  na  przetwarzaniu  t łuszczu  i  odpadów  tłuszczowych  nie  znam  się
za  specjalnie,  ale  są  to  odpady zwierzęce,  które  niosą  za  sobą  jakieś  nieprzyjemne
zapachy  czy  odory.  Tutaj  miejscowość  Kitnowo  jednoznacznie,  nawet  dwukrotnie
na  zebraniach  wypowiedziała,  że  nie  życzy  sobie.  Mimo  że  miał  operat
oddziaływania  na  środowisko  pozytywny,  nie  uzyskał  ode  mnie  zgody  na
prowadzenie  działalności  gospodarczej .  Postanowili  oni,  bo  to  spółka,  że  zrobią
tam magazyny  tylko.  Do  magazynów  to  trzeba  mieć  dojazd  dobry  a  tam wszystkie
drogi  mają  ograniczenia  tonażowe.  Dlatego  też  pozostanie  tylko  odłożony podatek
im zapłacić.
Radny – Pan Adam Butrymowicz – czyli  ta  f irma jeszcze nie uregulowała?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie wiem czy nie  uregulowała.  Muszę sprawdzić.
Odpowiem na sesj i ,  bo tam było  na jakiś konkretny termin odłożone.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz – na sesj i  był  poruszany temat  osób
dotkniętych kataklizmem pogodowym,  klęską.  Czy z naszego terenu gminy te
osoby otrzymały  jakieś wsparcie  f inansowe bądź materialne? 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nikt  się  nie  zwracał  tutaj  do  nas  o  jakąś  taką
pomoc.  Ryzyko  pracy  w  takich  warunkach  klimatycznych  ponoszą  wszyscy
rolnicy,  którzy  na  terenie  gminy  funkcjonują,  to  ryzyko  jest  prawie  że  równe.  W
jednym  przypadku  zastosowałem  umorzenie  części  należności  z  tego  tytułu,  że
wylewają  te  nasze  studnie  i  zalewają   część  gruntu,  którego  nie  da  się  użytkować.
Tylko  to  a  tak  nie  było  więcej  przypadków,  ale  rolnicy  byli  poinformowani,  że
mogą się  zwracać,  że są środki jeżeli  udokumentują.  
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  mnie  nie  chodzi  o  wsparcie  lokalne  tylko
tych osób z zewnątrz  z  kujawsko-pomorskiego.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nic tutaj  nie działal iśmy.  
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  -  ostatnio  czytałem  w  gazecie,  że  samorządy
przyblokowały  pieniądze,  które  z  Ministerstwa otrzymały,  nie  wypłaciły  w całości
dla tych  osób.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dlaczego?  Pismo  o  pomoc  to  do  nas  była  od
Marszałka.  Był  apel  do  nas,  żeby  w  jakiś  sposób  pomóc.  Pomoc  rzeczowa  nie
bardzo  interesuje  ludzi  typu  koce,  jakieś  środki  czystości.  Pomoc  finansowa
interesuje  ludzi.  Pomoc  finansowa  to  jest  kwestia  f irm  ubezpieczeniowych  i
budżetu  państwa.  Wiadomo,  że  my  mamy  rezerwę  celową,  co  prawda  niewielką,
ale  mamy.  Państwo musi  też mieć  rezerwy na takie  sprawy i  inne rzeczy.  
Radna  –  Pani  Iwona  Stanka  –  Panie  Wójcie  chciałam  zapytać  w  sprawie  tej
lampy czy da radę podłączyć  w Lubiabnku czy nie  bardzo?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  da  radę  podłączyć.  Powiem  szczerze,  że  mi  z
głowy wyleciało.
Radna – Pani  Iwona Stanka –  teraz  jest  szybko  ciemno  a tam są takie  ciemności.
Chociaż jedną podłączyć.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  podłączymy  do  hydroforni.  Tam  mamy  punkt
pomiarowy nasz.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  u  nas  na  placu  stoją  lampy  solarne,
pięknie świecą.
Posiedzenie  Komisj i  opuścił  Przewodniczący  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa  i
Rozwoju Gospodarczego – Pan Arkadiusz Piasecki.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  jak  zapewne
Państwo wiedzą ostatnio Komisja  Rewizyjna  przejechała się po gminnych drogach.
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Na  początku  chciałem  podziękować  Panu  Wójtowi  za  udostępnienie  busa  wraz  z
pracownikiem gminy.  
Jeździliśmy  sobie  w  sobotę  4  l is topada  po  całym  terenie  gminy.  Czas  pracy
komisj i  godzina 9 0 0  do 11 3 0 .  
Lista  obecności:  Joanna  Leszczyńska,  Alina  Szymańska,  Wioletta  Sawicka,  Marek
Tański,  Dariusz Borkowski,  Zbigniew Napłoszek.
Środek transportu tak jak mówiłem – bus gminy,  dziękuję bardzo.
Zakres pracy Komisj i :
1.  drogi w Domkowie oraz dojazdowe do miejscowości – stan średni.
Zalecenia  lub  wysnuły  się  wnioski,  że  jeżeli  poprawić  stan  tych  dróg to  wystarczy
punktowo  lub  odcinkowo  poprawić  nawierzchnię  przez  nawiezienie  odpowiednim
mater iałem.  W  niektórych  miejscach  potrzebne  jest  wydzielenie  pasa  drogowego,
w miejscach gdzie drogi przylegają  do pola.  
Dodatkowo droga Domkowo – Kalwa jest  nieprzejezdna.
Radny – Pan Adam Butrymowicz – a Dylewko - Dylewo?
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  na  Dylewko  nie
jeździliśmy.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz – a dlaczego?
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  nie  było  propozycji
zgłoszonej .
Radna – Pani Alina Szymańska – sprawdzaliśmy te drogi,  które były zgłaszane.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  później  przejechaliśmy
drogą  z  Korsztyna  do  miejscowości  Grabiczki  –  stan  drogi  dobry.  Wiadomo
pojawiają się tam jakieś niewielkie  dziury.  
Droga  w Rychnowie  w okolicy  placu  zabaw –  jest  nieprzejezdna.  Proponowałbym,
żeby jeszcze  w tym okresie  jesiennym pojechał  pracownik z  Urzędu Gminy i   żeby
podjąć odpowiednie kroki.
Następnie  sołtys  z  Zapieki  zgłaszał  sprawę  czyli  odcinek  drogi  od  542  do  537
przez  Zapiekę  do  Łącka  przy  zabudowaniach  Zapieka  1  do  Łącka  36  -  stan  średni.
Tak  samo  jak  w  Domkowie  i  większości  dróg  trzeba  nawieźć  jakąś  odpowiednią
mieszankę,  wyrównać  tą  drogę  bądź  odcinkowo  na  odcinku  kilku,  kilkunastu
metrów przez zasypanie pojedynczych dziur.
Kolonia  Łodwigowo  –  Pola  Grunwaldzkie  wzdłuż  kapliczki  do  drogi  Stębark  -
Łodwigowo tam też  jest  problem z  pasem drogowym.  Jest  propozycja  wydzielenia
pasa drogowego i  oznaczenia słupkami  granicznymi.  
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  był  wyznaczony  pas  przy  drodze  Glądy  –
Domkowo i  Janek Kołakowski znowu zaorał.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  -  Łodwigowo  i  część
Zapieki,  Domkowo  jeżeli  s ię  część  pasa  zaoruje,  to  zawsze  będzie  problem.
Chodzi też o podniesienie  nawierzchni,  żeby woda miała  gdzie  spływać.  
Kolonia  Łodwigowo  –  droga  od  drogi  Stębark  w  kierunku  tzw.  „dołka”  do
zabudowań  ostatnio  była  robiona.  Tam  też  lewostronnie  został  wydzielony  pas
drogowy.  Przydałoby  się  wykopanie  rowu  odwadniającego  i  niestety  na  odcinku
500 metrów przydałoby się tą  drogę utwardzić  przy pięciu zabudowaniach.
Droga  od  zabudowań  Pana  Wasilewskiego,  Wyszyńskiego,  Murzy,  Falby  do  drogi
Ulnowo  –  Stebark  –  stan  średni.  Wymaga  miejscowych,  odcinkowych  poprawek.
Najgorsze są 4 zagłębienia za Państwem Falbą w kierunku wioski.
Góry  Lubiańskie  od  drogi  Ulnowo  -  Stebark  wzdłuż  zabudowań  od  5  do  11
punktowe poprawki.  Tam ostatnio też równiarka była.
Droga dojazdowa do Lubianka po nawiezieniu destruktu stan bardzo dobry.  W
niektórych miejscach robią się dziury,  więc przydałoby się  destruktem zasypać,
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żeby uniknąć dalszego wypłukiwania.  
Droga Mielno wzdłuż zabudowań od 7 do 18 stan średni,  bo koło Pana Bali  jest
częściowo  trelinka  ,  później  jest  droga  szutrowa,  przydałoby  się  nawieźć  jakiejś
mieszanki  i  wyrównać to.  Widzę,  że tam część mieszkańców sama sobie naprawia.
Radny – Pan Ryszard Bala – na co mamy czekać,  że nie  przejedziemy tą drogą.
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  później  przejechaliśmy
się  drogą,  która  była  zgłaszana  przez  Pana  sołtysa  Dudę  –  droga  od  drogi
wojewódzkiej  w  kierunku  Omina.  Tam  tak  samo  jak  w  większości  są  punktowe
poprawki  ale  jest  i  odcinek  za  Panem  Balą,  tam  jest  100  do  150  metrów.  Tam
przydałoby się zrobić.
Stębark  –  droga  od  gimnazjum przy  zabudowaniach,  chociaż  ta  droga  jest  ujęta  w
projekcie  budżetu  na  2018  rok,  też  wzdłuż  cmentarza  wydzielenie  pasa
drogowego,  bo  ktoś  wchodzi  w  tą  drogę,  sukcesywnie  znika.  Też  nawiezienie
jakiejś  konkretnej  mieszanki,  może  jakość  nawiezionego  materiału  wpłynęłaby  na
poprawę tych  dróg na dłuższy okres,  bo jest  problem z tymi  drogami.
Podsumowanie:
Podczas  wiosennych  napraw  dróg  wymagane  jest  profilowanie,  równanie  i
poszerzanie  dróg  tylko  i  wyłącznie  po  nawiezieniu  mater iałem  do  tego
wskazanym.
Równanie  dróg  bez  w/w  czynności  nie  powinno  mieć  miejsca,  chyba,  że  zażyczą
sobie tego mieszkańcy użytkujący dany odcinek drogi.  
Wiele  dróg  gminnych  potrzebuje  wydzielenia  pasa  drogowego  oznaczonego
słupkami  i  rowów odprowadzających wodę. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wnioski  mi  się  podobają.  Przez  ten  okres  co
pracuję  prawie  wszystkie  drogi  były  wytyczone  geodezyjnie.  Wytyczenie
geodezyjne  jednego  punktu  teraz  kosztuje  250,-  zł .  Tych  punktów  trzeba  dużo
przy  takiej  drodze  wytyczyć.  Wytyczenie  w  niektórych  przypadkach  to  się
gniewali  na  mnie  niektórzy  4,  5lat ,  którym  wytyczyłem.  Bo  twierdzil i ,  że  od
wojny uprawiali ,  że to  było  ich a okazuje się,  że  to nie  jest  ich.  
Jeżeli  chodzi  o  pracę  równiarki,  jak  się  trafi  dobry operator,  a  trafia  się  nieraz,  to
dobrze  zrobi,  jeżeli  da  się  wyprofilować.  Wysyłam  równiarkę  do  sołtysa  i  sołtys
decyduje,  że ta  równiarka ma tam pójść,  co nie  zawsze jest  celowe.  
Myślę,  że  sołtys i  bardziej  będą  podchodzić  do  tematu  inaczej .  Jest  przykład
Łodwigowa  dobry.  Nawieźliśmy  dobrego  żwiru  plus  zapożyczyliśmy  się  jeszcze
od  faceta,  żeby  dociągnąć  do  tego  momentu,  żeby  mogli  użytkować
niepełnosprawni.  W innych  przypadkach  też  jeżeli  będzie  część  tych  pieniędzy,  bo
wiadomo  te  460  tys.  zł  idzie  na  sołeckie.  My  na  drogi  gdzieś  koło  100  tys .  zł
zawsze mieliśmy w budżecie  i  nigdy więcej .  Jakby tą  część z sołeckich pieniędzy i
te  nasze,  to  można  zrobić.  Musicie  jedną  rzecz  brać  pod  uwagę,  że  ten  rok  był
bardzo  mokry.  Ja  się  cieszę,  że  jeszcze  te  drogi  w  takim  stanie  się  utrzymały,  to
one  nie  są  złe  a  jako,  że  pracowałem tu  trzydzieści  parę  lat ,  bo  jeździłem po  tych
drogach,  bo  to  był  mój  teren  zawsze  to  Łodwigowo  znałem  jakie   tam były  drogi.
Tam nie zawsze  można było  wyjechać.  Tutaj  też  duży jest  udział  mieszkańców.  Ta
droga  Łodwigowo,  to  tam  się  grupa  zbiera  zawsze,  nie  tylko  Wasilewski  ale  i
Murza  i  oni  chcą  materiał  i  ja  im  wożę.  Oni  naprawiają  sami  i  wtedy  dbają,  nie
rozorują.  
Radna  –  Pan  Małgorzata  Kamińska  –  tam  były  dwa  punkty  które  trzeba
poprawić,  bo na pewno nie  jechaliście  ta  drogą,  jak koło Kamińskiego jest  droga.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  ale  pamiętajcie  od  pola  do  drogi  powiatowej   do
kopca to  jest  droga,  która jest  własnością  muzeum.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – tam powinno muzeum naprawić,  bo tam
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jest  s trasznie.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  jeszcze  droga  kolonia  Kitnowo,  do
Osińskiego.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  tak,  Osiński  w  kontakcie  ciągłym  jest .  To  jest
tak  że  w  jeden  dzień  można  zrobić  a  w  drugi  dzień  po  ulewie,   cały  nasz  urobek
gdzieś  u  podstawy  drogi  się  znajduje.   Generalnie  odbudowa  takich  dróg  polegać
powinna  na  wytyczeniu  geodezyjnym,  zrobieniu  rowów  odwadniających  i  dopiero
nawiezieniu materiału  profilującego, ale  to są miliony dosłownie.
Radna – Pani Iwona Stanka – zobaczymy jak ta droga zda egzamin,  ta  praca,  bo
jak  przyjdą znów ciągniki  na wiosnę,   zobaczymy jak to będzie wyglądało.  
Przewodniczący  Komisji  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  –  w  Łodwigowie  trzeba
zacząć od wyznaczenia  pasa drogowego. 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  są  inicjatywy  mieszkańców,  że  chcą  przystąpić
do  pomocy  w  remoncie  dróg.  Miałem  wizytę  z  Omina,  że  zdecydowali  s ię,  żeby
tylko kruszywo przywieźć.  Sami  swoimi siłami zrobią.
Radna  –  Iwona  Stanka  –  u  nas  na  zebraniu  była  propozycja,  to  jakiejkolwiek
pomocy  zero,  od  kogokolwiek,  zero.  Była  taka  propozycja,  żeby się  ktoś  odezwał,
nie ma szans na takie  rzeczy.  
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  niestety  ale  mamy  takie  społeczeństwo
roszczeniowe,  wszystko chcą,  wszyscy chcą,  ale  od siebie  nic.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz –  ja  mam pytanie,  jeżeli  nie  dokonano oględzin
tej  drogi  Dylewo – Dylewko,  na zakręcie  tej  drogi.  Ja bym bardzo prosił ,  żeby tam
pojechać.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  tam  byłem.   Taka  jest  porównywalna  do  tych
jak  Domkowo.  Część  ta  jak  się  skręcało  na  Marcinkowo  do  drogi,  to  jest  w
całkiem  przyzwoitym  stanie  tylko  ta  druga.  Ja  jeszcze  raz  powtarzam,  że   niszczy
sprzęt  ciężki  przede  wszystkim,  te  traktory  Pukasa.   Wy  jesteście  miejscowi.  Ja
nie  mogę  tak  atakować,  bo  mi  powie  jak  niektórzy  rolnicy,  że  płacę  podatki  i  mi
to  powiewa.   Gdyby  mieszkańcy  mu  jakieś  przykrości  robili ,  to  by  to  zrobił  albo
się  inaczej  zachowywał.   Jak  ma  swoje  pole  i  kosi,  to  nie  wiem jaka  jest  potrzeba
wyjeżdżania na tą drogę,  jak można swoim polem wyjechać  wszędzie.  
Radny – Pan Adam Butrymowicz –  ja  już rozmawiałem z  zarządcą  dwa razy.   On
z własnej  inicjatywy nic  nie chce pomóc,  żeby dofinansować czy sprzęt użyczyć.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – z zarządca na początku  to  współpraca się dobrze
układała.  
Radny  –  Pan   Adam  Butrymowicz  –  ja  nie  mogę  na  niego  naciskać,  bo  ja  nie
mam wpływu,  żeby go zmusić,  żeby on dał  sprzęt.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  ja  wiem,  ale  u  nas  o  co  się  rozbija,  rozbija  się  o
kasę.  Gdyby  były  pieniądze,  to  nawiezie  się  odpowiedniej  struktury  żwir,
wyrówna  się  i  on  będzie  się  trzymał.  Zrobiliśmy  kiedyś  drogę  na  Frygnowo  z
rowami,  z  uzupełnieniem wtedy żużlem,  to  na początek  miałem straszne  krzyki ,  że
wszyscy chorowali  na oskrzela,  bo żużel  a droga do dzisiaj  s ię trzyma.  Tak to jest .
Jeżeli  chodzi  o  ten  destrukt,  to  jeżeli  chodzi  o  Lubianek  to  będę  pilnował,  bo
mamy trochę w zapasie,  ale  jak będzie ciepło.
Radna  –  Joanna  Leszczyńska  –  ja  mam  pytanie,  bo  tam  mieszkańcy  na  osiedlu
pytali  s ię  o  ten  wyjazd  z  chlewków  czy  nie  dałoby  rady   naprawić  lub  mater iał
dać,  żeby sami  mogli  zrobić,  bo tam jest  niebezpiecznie  jak chcą  skręcać,  bo jak z
Kitnowa jedzie samochód,  to  może dojść do stłuczki.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  wiem   o  jaki  zakres  chodzi,  ja  muszę  to
zobaczyć.  Co tam jest  droga normalna,  gruntowa?
Radna - Joanna Leszczyńska – tam są płyty.  
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Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  przy  ustalaniu  podatku  od  środków
transportu  było  pytanie  jeśli  chodzi  o  te  pojazdy  powyżej  3,5  tony,  i le  na  terenie
gminy jest  takich zarejestrowanych.  Takich zarejestrowanych pojazdów jest  20.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  tej  l iczbie  nie  ma  górnego  pułapu,  od  3,5  tony
wszystko co jest .  Czy są ciągniki?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie,  s iodłowe to są.
 
Ad  pkt  11.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisj i
Rewizyjnej  Rady Gminy zamknął  posiedzenie  Komisj i .

Protokołowała                                                Przewodniczący Komisj i
                                                                 Budżetu Rolnictwa i  Rozwoju
                                                                  Gospodarczego Rady Gminy
Bronisława Warmińska                                           

                                                                         Arkadiusz Piasecki
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